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INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§29 Översyn av fritidsnämndens samtliga föreningsbidrag
§30 Inriktningsbeslut framtida idrottsanläggningar och fritidslokaler på 

Järlahöjden
§31 Inriktningsbeslut bollplaner Ramsmora
§32 Svar till Nacka Hockeyklubb
§33 Medborgarförslag om att Nacka kommun ska göra plats för padel om 

idrottsanläggningar planeras
§34 Medborgarförslag - Skatepark i Älta
§35 Medborgarförslag - Park för skatebord, BMX och kickbike i Älta
§36 Medborgarförslag - Skatepark Älta
§37 Medborgarförslag Boulebana och grillplats på Älta IP
§38 Muntlig information om Covidläget
§39 Politikerinitiativ Uppföljning av frågan om lokalisering av idrottsytor 

inom Nacka kommun.
§40 Övriga frågor - Information om Padelanläggningar
§41 Övrig fråga - Fotbollsplan på tomten för gamla Porsmosseverket
§42 Politikerinitiativ om utredning av fotbollsplaner
§43 Redovisning delegationsbeslut och inkomna handlingar
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§ 29                FRN 2020/83

Översyn av fritidsnämndens samtliga föreningsbidrag 

Beslut 
Fritidsnämndens beslutar om införande av föreslagna riktlinjer för föreningsbidrag i enlighet 
med bilagan ”Fritidsnämndens riktlinjer för föreningsbidrag 2022.

Sammanfattning av ärendet 
Kultur- och fritidsenheten har genomfört en översyn av fritidsnämndens samtliga 
föreningsbidrag och subventionerade taxor. Föreningsstödet fungerar i många avseenden väl 
men det finns även en hel del utmaningar att hantera.

Översynen resulterade i ett förslag på delvis nya riktlinjer för föreningsbidrag samt nya taxor 
för de kommunalt finansierade anläggningarna för fritidsverksamhet fritidsnämnden hyr ut på 
timbasis (FRN 2020/133). De nya taxorna infördes från januari 2021.

Fritidsnämnden fattade i december 2020 ett inriktningsbeslut avseende förslaget på nya 
riktlinjer för föreningsbidrag. Förslaget skickades sedan ut på remiss till föreningslivet under 
februari 2021.

Enheten har nu gått igenom inkomna remissvar och några av förslagen har lett till mindre 
justeringar i enhetens förslag.

En bidragsmodell bestående av övergripande/generella riktlinjer som gäller samtliga 
föreningar/organisationer som ansöker om stöd, riktlinjer för bidragsberättigade föreningar 
samt fyra olika bidrag som riktar sig till ideella föreningar och ideella organisationer som 
bedriver idrotts- och fritidsverksamhet riktad till barn och ungdomar 7–20 år och personer 
med funktionsnedsättning, öppen verksamhet och folkhälsosatsningar. I bidragsmodellen 
ingår är aktivitetsbidrag, investeringsbidrag, verksamhetsbidrag och projektbidrag.

Införande av nya riktlinjer för föreningsbidrag kommer att ske successivt med start i juli 2021.

Handlingar i ärendet 
Översyn av fritidsnämndens samtliga föreningsbidrag
Riktlinjer för ekonomiskt stöd till ideella barn- och ungdomsföreningar och ideella 
organisationer inom idrotts- och fritidsområdet i Nacka kommun (2022)
Inkomna remissvar
Slutrapport Översyn av fritidsnämndens föreningsbidrag och subventionerade taxor
 

Yrkanden
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till förslag till beslut. Hans Lenkert (C) och Oliver 
Rykatkin (M) instämde i yrkandet.
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Sidney Holm (MP) yrkade följande
att föreningsbidrag ges till barn från 5 år, istället för det föreslagna 7 år. (yrkande 1)
att Fritidsnämnden söker bidrag från kommunstyrelsen för att under en 2-årsperiod testa att ge 
föreningsbidrag till äldre +65. (yrkande 2)
att investeringsbidrag ska kunna sökas av alla föreningar som är anslutna till 
Riksidrottsförbundet. (yrkande 3)
 
Ella Tegsten (S) yrkade att föreningsbidrag ges till barn från 6 år, istället för det föreslagna 7 
år. Bosse Ståldal (NL) instämde i yrkandet. Sidney Holm (MP) instämde, i andra hand 
i socialdemokraternas yrkande. (yrkande 4)
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade att det räcker att medlem deltar minst 5 gånger per år istället för 
föreslagna 10 ggr. Sidney Holm (MP), Ella Tegsten (S) och Lennart Hävrén (S) instämde i 
yrkandet. (yrkande 5)
 
Ella Tegsten (S) yrkade att Fritidsnämnden utreder möjligheten att göra ett mer flexibelt 
bidrag samt se över vilka möjligheter det finns att höja investeringsbidraget. (yrkande 6)

Beslutsgång

Yrkande 1
Ordförande ställde sitt bifallsyrkande mot Sidney Holms yrkande att föreningsbidrag ges till 
barn från 5 år, istället för det föreslagna 7 år.
Med avslag av Sidney Holms yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 

Yrkande 4
Därefter ställde ordförande sitt bifallsyrkande mot Ella Tegstens yrkande att föreningsbidrag 
ges till barn från 6 år, istället för det föreslagna 7 år.
Med avslag av Ella Tegstens yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 

Omröstning, yrkande 4
Omröstning begärdes och verkställdes.
Fritidsnämnden beslutade med 6 röster mot 4 att avslå Ella Tegstens yrkande att sänka åldern 
till 6 år.
 
För Gunilla Grudevall-Steens bifallsyrkande röstade,
Rykatkin Oliver (M), Hjelmstad Margareta (M), Herrey Richard (M), Hedman Ylva (C), 
Nymoen Therese (KD) samt Grudevall-Steen Gunilla (L).
 
För Ella Tegstens yrkande röstade,
Tegsten Ella (S), Hävrén Lennart (S), Ståldal Bosse (NL) samt Sidney Holm (MP).
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Yrkande 2
Vidare ställde ordförande sitt bifallsyrkande mot Sidney Holms yrkande att Fritidsnämnden 
söker bidrag från kommunstyrelsen för att under en 2-årsperiod testa att ge föreningsbidrag 
till äldre +65.
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 

Yrkande 3
Därpå ställde ordförande sitt bifallsyrkande mot Sidney Holms yrkande att investeringsbidrag 
ska kunna sökas av alla föreningar som är anslutna till Riksidrottsförbundet.
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 

Yrkande 5
Därefter ställde ordförande sitt bifallsyrkande mot Bosse Ståldals yrkande att det räcker att 
medlem deltar minst 5 gånger per år istället för föreslagna 10 ggr.
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 

Yrkande 6
Slutligen ställde ordförande sitt bifallsyrkande mot Ella Tegstens yrkande att man utreder 
möjligheten att göra ett mer flexibelt bidrag samt se över vilka möjligheter det finns att höja 
investeringsbidraget.
Med avslag på Ella Tegstens yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 
Sammanfattningsvis konstaterade ordförande att nämnden beslutat i enlighet med förslag till 
beslut.

Protokollsanteckning
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan.   
"NL anser att föreningsbidrag ska utgå även för 6-åringar, att bidragen bör indexregleras, att 
bidrag för aktivitet bör utgå för medlemmar som deltagit minst fem ggr per år, att bidrag för 
aktivitet bör utgå för medlemmar som deltar i öppen verksamhet, att projektbidrag även bör 
utgå till äldres verksamheter och att projekteringskostnader också bör räknas in i 
investeringsbidrag. Dessutom anser vi att bidragen borde indexregleras. "
 
Bojang Fatou lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
" Aktivitetsbidraget: Önskar Vänsterpartiet dock se att målgruppen som omfattas av 
bidragsgivning även inkluderar 6- åringar för att sammanfalla med starten av den 
obligatoriska skolåldern. i Sverige finns en samsyn gällande att barn och unga behöver bli mer 
fysiskt aktiva. Vikten av att få barn att börja röra på sig vid tidig ålder är viktig för att trigga 
ett intresse för sport och rörelse och för att avleda barn från datorer och stillasittande 
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aktiviteter. Därmed stödjer Vänsterpartiet Social demokraternas och Nacka listans yrkande att 
bidragsgivning även inkluderar barn från det år de fyller 6år.
Vänsterpartiet stödjer även Socialdemokraternas förslag till att Investeringsbidraget kan sökas 
av alla föreningar inom RF."
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 30                FRN 2021/51

Inriktningsbeslut framtida idrottsanläggningar och 
fritidslokaler på Järlahöjden 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att i samråd med stadsutvecklingsprocessen för Centrala Nacka verka 
för att tillskapa idrottsanläggningar och fritidslokaler på Järlahöjden i enlighet med bilaga.

Sammanfattning av ärendet 
I stadsutvecklingsprocessen för Centrala Nacka ingår en omfattande omvandling av 
Järlahöjden med tillkommande bebyggelse för såväl bostäder och verksamhetslokaler som 
lokaler för fritids- och kulturverksamhet. Syftet med detta inriktningsbeslut är att tillförsäkra 
en långsiktig, flexibel och effektiv försörjning av lokaler för idrotts- och fritidsändamål för 
Nackas invånare. Samtliga funktioner som finns i nuläget förutom ishallar (flytt till nytt läge i 
centrala Nacka är under planering/utredning) föreslås ingå i framtida Järlahöjden. 
Fritidsnämnden har tidigare (2019) utrett framtida bedömda behov, vilket nu har reviderats. 
Behovet omfattar tre fotbollsplaner, tre sporthallar varav två ska kunna samordnas till en 
större lokal, en simhall samt en fritidsgård.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Inriktningsbeslut framtida idrottsanläggningar och fritidslokaler på Järlahöjden
Bilaga till Tjsk Fritidslokaler Järlahöjden
 

Yrkanden
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till förslag till beslut.
 
Sidney Holm (MP) yrkade att fritidsnämnden beslutar
-att det i inriktningsbeslutet anges att 11-spelarplanernas spelyta ska vara 105x65-68m och 7-
spelarplanens ska vara 85x50m, eftersom det inte finns måttangivelser på fotbollsplanerna i 
inriktningsbeslutet och dessa kan variera i storlek. (Yrkande 1)
 
-att det i inriktningsbeslutet anges att simhallen ska innehålla ett äventyrsbad för alla åldrar 
och relaxavdelning med bubbelpooler och kallpool. Idag står det bara ”Eventuellt även 
äventyrsbad för ungdomar 11-16 år, relaxavdelning med bubbelpooler och kallpool.” 
(Yrkande 2)
 
Ella Tegsten (S) yrkade att fritidsnämnden beslutar att anta alternativ bilaga för 
inriktningsbeslutet för Järlahöjden. (Yrkande 3)
Bosse Ståldal (NL) instämde i yrkandet.
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Beslutsgång

Yrkande 3
Ordförande ställde sitt bifallsyrkande mot Ella Tegstens yrkande att anta alternativ bilaga till 
tjänsteskrivelsen.
Med avslag på Ella Tegstens yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 

Yrkande 1
Därefter ställde ordförande sitt bifallsyrkande mot Sidney Holms yrkande att det i 
inriktningsbeslutet anges måttangivelser på 11-spelarplaner och 7-spelarplaners yta.
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.
 
Yrkande 2
Vidare ställde ordförande sitt bifallsyrkande mot Sidney Holms yrkande att det i 
inriktningsbeslutet anges att simhallen ska innehålla ett äventyrsbad för alla åldrar och 
relaxavdelning med bubbelpooler och kallpool.
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade nämnden att bifalla ordförandes 
bifallsyrkande.

 
Sammanfattningsvis konstaterade ordförande att nämnden beslutat i enlighet med förslag till 
beslut.

Reservationer
Ella Tegsten reserverade sig mot beslutet till förmån för förslag till alternativ bilaga,  yrkande 
3.   
"Majoriteten röstade ner vårt förslag om att utöka planerna för idrottsytor på Järlahöjden. 
Järlahöjden är idag ett idrottskluster där många föreningar har etablerat sin verksamhet. 
Bristen av idrottsytor är påtagligt redan idag i Nacka. Bristen kommer bli allt mer påtaglig när 
Nacka växer. 
Vårt förslag skulle innebära att vi behåller båda ishallarna, sammanlagt etablerar 3 stycken 
11-spelarplaner, etablerar en 50 meter bassäng i simhall istället för det nuvarande förslaget 
med 25 meters bassäng, samt etablerar 2 fullstora idrottshallar med 43x23 spelyta 
(rekommenderat av ”Framtidens idrottshall”).  
Genom att behålla ishallarna och simhallen vid Järlahöjden kan vi med modern och väl 
beprövad teknik använda värmen som genereras från nedkylningen av ishallen till att värma 
simhallen och förhoppningsvis närliggande fotbollsplaner. Ishallar och simhallar är de mest 
tekniskt avancerade och resurskrävande faciliteterna för nämnden idag. Att potentiellt kunna 
sänka kostnaderna för elen med 50-70% är en effektiv användning av skattebetalarnas 
pengar."
  
Bosse Ståldal reserverade sig mot beslutet till förmån för Sidney Holms yrkande 1.
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Sidney Holm reserverade sig mot beslut till förmån för sina egna yrkande 1 och 2. 

Protokollsanteckning
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet.
" Miljöpartiet är helt emot den planerade exploateringen av den värdefulla naturen i 
Ryssbergen som gränsar till Järlahöjden. Istället vill vi förlägga Värmdöleden i en 
motorvägstunnel genom centrala Nacka. Om hälften av den bebyggelsebara yta som tillskapas 
ovanpå tunneln reserveras för bostäder, räcker exploateringsvinsterna till för att avsätta den 
andra hälften av till idrottsplatser och natur. På så vis får vi utan kostnad ett tystare och 
grönare Nacka samtidigt som vi skapar nya centrala utrymmen för både idrott, bostäder och 
verksamheter. Miljöpartiet vill att det tas fram en idéstudie för en självfinansierad 
tunnellösning. Med vårt förslag ryms det både fler bostäder och mer idrottsytor inom 
Järlahöjdens planområde som då även kommer inbegripa marken på den nuvarande 
Värmdöleden.
Oavsett Värmdöleden i tunnel eller inte så anser Miljöpartiet att det vore fördelaktigt att 
placera även de planerade ishallarna på Järlahöjden då deras överskottsvärme skulle räcka till 
energiförsörjningen av simhallen eller andra närliggande byggnader. Med ishallar i perifera 
lägen blir det svårt att få en optimal driftsekonomi, vilket i slutändan belastar Fritidsnämndens 
budget negativt. Vi ser gärna att flera anläggningar byggs ihop som man gjort med CIK-hallen 
i Knivsta. Den innehåller 2 fullstora sporthallar, en delbar kampsportslokal, Scenkonstlokal, 
ishall, gemensamma kommunikationsytor och tre våningar med kontor för uthyrning, allt 
byggt enligt senaste passivhusstandard. Centralt belägna hopbyggda lokaler med modern 
energiteknik får både flexiblare användningsområden och lägre driftskostnader vilket i 
slutändan ger mer idrott för pengarna."
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan.  
" Järlahöjden är mycket viktig som ett idrottskluster med god kollektivtrafik och närhet till 
skolor. Dessutom kommer behoven av idrottsytor öka kraftigt i takt med att Sicklaöns 
befolkning ökar uppemot 100% fram till 2040. Därför bör kommunen prioritera idrotten där 
framför bostadsbebyggelse, särskilt som att området Kvarnholmen – Henriksdalsberget är 
extremt underförsörjt med fotbollsyta. NL städjer därför yrkandet från S. Miljöpartiets idé om 
ett äventyrsbad är intressant. Det skulle kunna bli en dragare. Något för kommunens 
marknadsföringsbolag att fundera på."
 
Bojang Fatou lät anteckna följande för Vänsterpartiet.  
" Vänsterpartiet stödjer Socialdemokraternas yrkande, Järla höjden planeras utifrån 
maxkapacitet.
Simhallen inkludera äventyrsbad för alla åldrar.
Vänsterpartiet önskar att en dialog förs med Ungdomar i nacka, för att få synpunkter samt ge 
ungdomarna en chans att påverka utvecklingen av 2:ans fritidsgård."
- - - - - -
 
 

Paragrafen är justerad
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Alternativ bilaga 
Idrottsanläggningar och fritidslokaler Järlahöjden 

Baserat på PM och kapacitetsutredning för Nacka från 2017 samt ”Framtidens Idrottshall” 2020 
White arkitekter, Gymnastikförbundet, Svenska basketbollförbundet, Svensk volleyboll, Svensk 
innebandy Svensk handboll Augusti 2020.  

Fotbollsplaner, 3 st 
-  Tre stycken 11-spelarplaner. Intill planerna, väderskydd för spelare plus ca 200 
sittplatser vid ena planen och ca 50 sittplatser vid den andra  
-  Lokaler i anslutning till fotbollsplaner, kan samnyttjas med andra verksamheter inom 
området såsom t ex föreningscafé, WC/RWC för allmänheten, omklädningsrum, förråd 
och uppställningsyta för materiel

Sporthallar och övriga inomhuslokaler 
Generellt:
Sporthallens huvudfunktion är skolidrott och föreningsverksamhet, men ska även kunna 
nyttjas för andra ändamaål ex skolavslutning, fritidsverksamhet, rekreation och andra 
arrangemang. Bägge sporthallarna ska vara möjlig att dela i två mindre hallar med ljudisolerad 
ridaåvägg inklusive dörr i ridåväggen. 

Sporthall A 
Utförs enligt Nacka kommuns generella funktionsprogram for sporthallar med följande 
kompletteringar/förändringar: 

o -  Läktare ca 1.500 sittande, fördelade på bägge långsidorna 
o -  Hallen utformas för att uppfylla kraven för handbollsspel i elitserien damer, 

samt 
respektive specialidrottsförbunds grundkrav beträffande innebandy, basket och 
futsal. 

o -  Utrymmen ska finnas för att möjliggöra TV-sändning 
o -  Utrymme för VIP/press 
o -  RWC vid läktare. 
o Yta för hallmått på minst 43x26 för maximal tidsuttnyttjande kapacitet 
o Rumhöjd på minst 8 meter 

Sporthall B 
Utförs enligt Nacka kommuns generella funktionsprogram för sporthallar med 
följande kompletteringar/förändringar: 

- Teleskopläktare för ca 200 sittande 
Möjlighet ska finnas att samordna sporthall A och B till en sammanhängande lokal för 
större arrangemang. 

Anslutningsytor till både sporthall A och B 
Utrymmen som kompletterar bägge sporthallarna såsom t ex: 

 -  Förråd föreningar samt materiel och utrustning 
 -  Omklädningsrum 
 -  Rum för materialvård 
 -  Entré/foajé/samlingsytor/uppehållsrum/paus/biljettkontroll 
 -  WC/ RWC 
 -  Café 
 -  Reception 
 -  Mötesrum 
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Alternativ bilaga 
 -  Arbetsplatser för driftpersonal 
 -  Styrketräning 
 -  Kampsport 
 -  Förråd. 

Simhall 
Komplett simhall med bl a följande innehåll: 

 -  50 m bassäng 
 -  Läktare ca 200 sittplatser 
 -  Utrymme för uppvärmning, torra aktiviteter mm 
 -  Förråd för materiel och simskola 
 -  Två kombinationsbassänger med flexibelt djup med RWC i anslutning till varje 
 -  Mindre varmvattenbassäng för mindre barn 0-3 år 
 -  Rum för lärare/tränare 
 -  Entré, kassa, servering före och efter aktivitet, samla skolklasser, träningsgrupper mm 

med WC/RWC 
 -  Kiosk, servering 
 -  Omklädningsrum med duschar och skåp 
 -  Multifunktionell omklädningsavdelning för personer med 

funktionsnedsättning/ledsagare 
eller personer som inte vill vistas i omklädningsrum med kvinnor eller män med skåp och 
mindre låsbara omklädningsbås för 3 personer 

 -  Två bastur
 -  Teknikutrymmen 
 -  Personalytor med en arbetsplats, mindre kök, omklädningsrum med dusch, förråd, wc, 

städ 
Eventuellt även äventyrsbad för ungdomar 11-16 år, relaxavdelning med bubbelpooler 
och kallpool. 

- Möjlighet för att tillhandahålla överskottsel från ishallen för att värma upp 
simhallen. 

Ishallar 2 st 
- Två stycken ishallar placerat intill varandra 
- Möjlighet till publikkapacitet
- Behöver följa mått för tävlings och träningskapacitet
- Lokaler i anslutning som kan samnyttjas med andra verksamheten i området som 

föreningscafé, WC RWC för allmänheten omklädningsrum och förråd och 
uppställningsyta för materiel 

- Förutsättningar att använda överskottselen för att värma upp närliggande ytor som 
fotbollsplaner och simhall 

Fritidsgård 
Ersätter 2:ans fritidsgård och samordnas med sporthall eller placeras i stråk där ungdomar rör sig 
i naturligt, till exempel i anslutning till parkområde. Lokalen behöver egen entré mot gata och 
vara lättillgänglig. Bör vara belägen i anslutning till parkyta för att kunna anordna basketkorgar 
och ev. andra aktiviteter 
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§ 31                FRN 2021/52

Inriktningsbeslut bollplaner Ramsmora 

Beslut 
1. Fritidsnämnden förordar att kommunen ska anlägga två 11-spelarplaner med tillhörande 
omklädningsrum, föreningsförråd samt parkering på fastigheten Ramsmora 1:1 i Boo i 
enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 2021-04-07.

2. Inriktningen sker med förbehåll att fritidsnämndens rambudget måste omfatta 
tillkommande hyreskostnader från det kalenderår som planerna kan tas i bruk.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 23 april § 73 att ingå ett avtal om arrende för bollplaner, 
omklädningsrum och parkering med Boo församling på del av fastigheten Ramsmora 1:1 i 
Nacka kommun.

Kommunstyrelsen noterade samtidigt att arrendeavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige 
medger tillräckliga investeringsmedel för att anlägga fotbollsplaner med mera samt 
nödvändiga tillstånd och bygglov. Dessa förutsättningar är reglerade i arrendeavtalet.

Två 11-spelarplaner i Ramsmora tillför ytterligare kapacitet i Boo varför kultur- och 
fritidsenheten föreslår fritidsnämnden att förorda kommunen att anlägga två 11-spelarplaner 
med tillhörande omklädningsrum och föreningsförråd samt parkering på den aktuella 
fastigheten.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Inriktningsbeslut bollplaner Ramsmora
Bilaga 1 Inriktningsbeslut Ramsmora
 

Yrkanden
Oliver Rykatkin (M) och Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till förslag till beslut.
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade att Fritidsnämnden i första hand utreder alternativa platser för 
fotbollsplaner i norra Boo på kommunal mark och utan att värdefull naturmark ianspråktages.
 
Sidney Holm (MP) instämde i Nackalistans yrkande.
 
Sidney Holm (MP) yrkade i andra hand avslag på förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande ställde Oliver Rykatkins bifallsyrkande mot Bosse Ståldals yrkande att utreda 
alternativa platser för fotbollsplaner i norra Boo på kommunal mark och utan att värdefull 
naturmark ianspråktages.
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Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade nämnden att bifalla Oliver Rykatkins 
bifallsyrkande.
 
Ordförande ställde Oliver Rykatkins bifallsyrkande mot Sidney Holms avslagsyrkande.
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade nämnden att bifalla Oliver Rykatkins 
bifallsyrkande.
 
Ordförande konstaterade att nämnden beslutat i enlighet med förslag till beslut.

Reservationer
Bosse Ståldal reserverade sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
" NL reserverade sig mot beslutet och yrkade på att Fritidsnämnden till att börja med borde 
utreda alternativa platser för fotbollsplaner i norra Boo och i första hand på kommunal mark 
och med stor hänsyn till områdets naturvärden eller de kulturmiljöhistoriska värdena. 
Nackalistan har i samarbete med Rädda Nackaidrotten låtit samhällsplaneraren Henrik Aldén 
göra en grundlig behovsutredning om fotbollsplaner nu och i framtiden. I norra Boo och på 
västra Sicklaön är behoven som störst. Vi har därför i Fritidsnämnden lagt tio konkreta förslag 
på fotbollsplaner i dessa områden, nära barn och unga och utan att bygga på skyddsvärd 
natur- och kulturmark. Det handlar om att förstora befintliga planer i Orminge och vid 
Orminge skola, Myrsjöskolan, Sågtorpsskolan, Idunskolan, Tollare folkhögskola, Sickla 
skola, Jarlabergs skola och Ekliden skola/Nacka gymnasium. Dessutom finns en kommunägd 
tomt i Kummelnäs (gamla Porsmosseverket) med plats för två planer. Dessa behövs för att 
möta behoven när befolkningen planeras växa med 50%, på Sicklaön med 100%. 
Naturskyddsföreningen, Nacka Miljövårdsråd och Boo Miljö och Naturvänner har kraftigt 
motsatt sig fotbollsplaner vid Ramsmora, se www.boonatur.se under Remissvar och 
skrivelser. För oss handlar det därför om att ha tre tankar i huvudet samtidigt: stort behov av 
fotbollsplaner, värna naturvärden och få maximalt värde för skattepengarna. Då måste vi 
prioritera alternativa platser på kommunal mark, nära skolor och med stor hänsyn till natur- 
och kulturmiljövärden.
Alliansen borde inse att planerna på Ramsmora troligen kommer att försenas många år på 
grund av överklaganden och troligtvis inte kommer att bli av."
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslut till förmån för Bosse Ståldals yrkande.
 

Protokollsanteckning
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
" Miljöpartiet är för att det planeras för fler nya 11-spelarplaner i östra Nacka, men inte på den 
värdefulla natur- och kulturmarken i Ramsmora. Det finns andra redan hårdgjorda platser som 
är bättre lämpade för ändamålet och vi vill att dessa alternativ utreds istället."
 
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna.  
" Majoriteten erkände att det var ett misstag att inte låta Fritidsnämnden yttra sig över 
lokaliseringen av fotbollsplaner i Ramsmora. Socialdemokraterna är naturligtvis inte emot 
etablering av 11-spelarplaner i Nacka. Däremot har det framkommit att en etablering av en 
11-spelarplan vid Ramsmora skulle kunna innebära inskränkningar på kulturlandskapet och 
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miljön där. Med andra ord liknar förutsättningarna för en 11-spelarplan vid Ramsmora de som 
är vid Källtorp. En etablering vid Ramsmora behöver därför behandla samma problem 
omständigheter som de vid Källtorp. Socialdemokraterna tycker att Fritidsnämnden ska 
fokusera på de projekt som bedöms vara mest genomförbara. "    
 
Oliver Rykatkin för Moderaterna och Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna  lät 
anteckna följande .    
" Vi i Alliansen planerar för fler nya idrottsanläggningar i Nacka, allt från fotbollsplaner till 
simhallar. Behovet av fotbollsplaner har fått stor uppmärksamhet, men är svåra att få till 
eftersom de kräver stor markyta och det ofta finns konkurrerande intressen om 
markanvändningen. Vår ambition att bygga två nya fullstora fotbollsplaner i både Ramsmora 
och Källtorp samt att vi i somras la konstgräs på Fisksätra IP och Skuru IP kommer att öka 
spelkapaciteten med 50 procent.
Dagens ärende rör ett arrendeavtal för marken vid Ramsmora. Det är starten på en process 
som ger svar på om det går att anlägga dessa fotbollsplaner. Vi vill först veta att vi har 
tillgång till marken innan vi lägger skattepengar på dyra utredningar. För att anlägga 
fotbollsplaner och bygga klubbhus och omklädningsrum krävs bygglov. För att få bygglov 
krävs ofta ett antal utredningar, om naturvärden, riksintressen, trafikföring, markförhållanden 
etcetera och de ska göras nu. Arrendeavtalet är villkorat av att man får bygglov. 
Oppositionens yrkande om avslag gör skäl för talesättet att ”tomma tunnor skramlar mest”. 
De som ropar högst om fler fotbollsplaner – Nackalistan – röstar nej när möjligheten finns.
- - - - -
 
 

Paragrafen är justerad
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§ 32                FRN 2021/45

Svar till Nacka Hockeyklubb 

Beslut 
Fritidsnämnden godkänner förslag på svar till Nacka Hockeyklubb enligt bilaga 1

Sammanfattning av ärendet 
Nacka Hockeyklubb (NHK) skickade ett brev till politikerna i nämnden med en förfrågan om 
justerade taxor 2021. Enheten har nu tagit fram ett förslag på svar till föreningen.

Handlingar i ärendet 
Tjsk. Svar till Nacka HK
Svar till Nacka Hockey(340155) (0)
brev Stöd Covid Nacka Hockey 20210315
 

Yrkanden
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut,
 
Ella Tegsten (S), Bosse Ståldal (NL) och Sidney Holm (MP) meddelade att de inte deltog i 
beslutet.

Protokollsanteckning
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet.  
" Vid nästa sammanträde med kommunstyrelsen (10/5) kommer jag att lämna in ett 
politikerinitiativ om att använda en del av överskottet från 2020 till att inrätta en Coronafond 
för stöttning av de föreningar i Nacka som lidit skada under pandemin men inte kunnat erhålla 
någon statlig ersättning för detta.
Vidare tycker vi det är bedrövligt att kommunen snålat in på investeringar i kommunens 
idrottshallar vilket lett till höga driftskostnader som drabbat föreningslivet, och då särskilt 
isföreningarna. Med moderna maskiner och modern teknik skulle energiförbrukningen i 
Nackas idrottshallar kunna halveras, med bättre klimatskal sänkas ännu mer. Höga 
driftskostnader ger i slutändan mindre idrott för pengarna."
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 33                FRN 2021/34

Medborgarförslag om att Nacka kommun ska göra plats 
för padel om idrottsanläggningar planeras 
Inkom 31 augusti 2020

Beslut 
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget på så sätt att förslaget att anlägga padel beaktas 
vid planering av framtida idrottsanläggningar. Medborgarförslaget är därmed besvarat

Sammanfattning av ärendet 
Den 31 augusti 2021 inkom ett medborgarförslag om att Nacka kommun ska göra plats för 
padel om idrottsanläggningar planeras. Fritidsnämnden planerar för närvarande inte för några 
idrottsanläggningar där möjlighet för en padelanläggning finns. Medborgarförslaget beaktas 
genom att undersöka möjligheterna att anlägga padel i samband med att nya 
idrottsanläggningar planeras.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Medborgarförslag om att Nacka kommun ska göra plats för padel om idrottsanläggningar 
planeras
bilaga medborgarförslag
 

Yrkanden
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 34                FRN 2021/7

Medborgarförslag - Skatepark i Älta 
Inkom den 21 januari 2021

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta, vid parkeringen på Älta 
IP. I Älta finns idag en skateboardramp i den nya Hedvigslundsparken men det saknas ytor för 
trix med rails, boxar och quarterpipes.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Medborgarförslag - Skatepark i Älta
Skrivelse från Älta IF
Medborgarförslag skatepark älta Publ
 

Yrkanden
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i första hand bordläggning av ärendet för att 
samtal med Älta IF ska kunna genomföras.
Sidney Holm (NL) och Bosse Ståldal (NL), Oliver Rykatkin (M) instämde i 
bordläggningsyrkandet
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i andra hand återremiss.
Bosse Ståldal (NL) instämde i återremissyrkandet.
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i tredje hand avslag på förslag till beslut
 
Ella Tegsten yrkade följande
Att ett samlat grepp över idrottsytor utredes i Älta inkluderande effekter av utbyggnaden av 
Älta centrum 
Att lokaliseringen av en skateboard park utredes vid den befintlig skateboardparken i 
Hedvigslund 
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade enhälligt att bordlägga ärendet.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten och Lennart Hävrén lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
" Vi yrkade på att planerna för skatepark vid Älta IP skulle bordläggas. Älta IF som har 
verksamhet där hade uttryckt sig kritiskt och behöver höras mer innan beslutet tas. Vi i 
Socialdemokraterna är inte emot en etablering av en skatepark i sig, däremot finns det andra 
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lokaliseringar som kan vara mer lämpliga, till exempel Hedvigslund. Vi anser även att ett 
större helhetsgrepp behöver tas kring att utveckla hela Älta IP. "
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan. 
" NL saknar en utredning om alternativa platser närmare centrum för dessa aktiviteter då Älta 
IP i första hand verkar behövas för fotboll."
- - - - -
 
 
 

Paragrafen är justerad
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§ 35                FRN 2020/84

Medborgarförslag - Park för skatebord, BMX och kickbike 
i Älta 
Inkom den 26 maj 2020

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta, antingen på Älta IP 
eller i Älta centrum. I Älta finns idag en skateboardramp i den nya Hedvigslundsparken men 
det saknas ytor för trix med rails, boxar och quarterpipes.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Medborgarförslag Park för skateboard, bmx och kickbike i Älta
Angående Älta IP  16 mars 202
Medborgarförslag skatepark älta Publ
 

Yrkanden
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i första hand bordläggning av ärendet för att 
samtal med Älta IF ska kunna genomföras.
Sidney Holm (NL) och Bosse Ståldal (NL), Oliver Rykatkin (M) instämde i 
bordläggningsyrkandet
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i andra hand återremiss.
Bosse Ståldal (NL) instämde i återremissyrkandet.
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i tredje hand avslag på förslag till beslut
 
Ella Tegsten yrkade följande
Att ett samlat grepp över idrottsytor utredes i Älta inkluderande effekter av utbyggnaden av 
Älta centrum 
Att lokaliseringen av en skateboard park utredes vid den befintlig skateboardparken i 
Hedvigslund 
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade enhälligt att bordlägga ärendet.
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Protokollsanteckning
Ella Tegsten och Lennart Hävrén lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
"Vi yrkade på att planerna för skatepark vid Älta IP skulle bordläggas. Älta IF som har 
verksamhet där hade uttryckt sig kritiskt och behöver höras mer innan beslutet tas. Vi i 
Socialdemokraterna är inte emot en etablering av en skatepark i sig, däremot finns det andra 
lokaliseringar som kan vara mer lämpliga, till exempel Hedvigslund. Vi anser även att ett 
större helhetsgrepp behöver tas kring att utveckla hela Älta IP. "
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan.
" NL saknar en utredning om alternativa platser närmare centrum för dessa aktiviteter då Älta 
IP i första hand verkar behövas för fotboll."
- - - - -
 
 

Paragrafen är justerad
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§ 36                FRN 2020/46

Medborgarförslag - Skatepark Älta 
inkom den 17 dec 2019

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta. I Älta finns idag en 
skateboardramp i den nya Hedvigslundsparken men det saknas ytor för trix med rails, boxar 
och quarterpipes.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Medborgarförslag Skatepark Älta
bilaga Angående Älta IP inför nämndmöte 16 mars 2021
Medborgarförslag skatepark älta Publ
 

Yrkanden
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i första hand bordläggning av ärendet för att 
samtal med Älta IF ska kunna genomföras.
Sidney Holm (NL) och Bosse Ståldal (NL), Oliver Rykatkin (M) instämde i 
bordläggningsyrkandet
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i andra hand återremiss.
Bosse Ståldal (NL) instämde i återremissyrkandet.
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i tredje hand avslag på förslag till beslut
 
Ella Tegsten yrkade följande
Att ett samlat grepp över idrottsytor utredes i Älta inkluderande effekter av utbyggnaden av 
Älta centrum 
Att lokaliseringen av en skateboard park utredes vid den befintlig skateboardparken i 
Hedvigslund 
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade enhälligt att bordlägga ärendet.
 

Protokollsanteckning
Ella Tegsten och Lennart Hävrén lät anteckna följande för Socialdemokraterna.
"Vi yrkade på att planerna för skatepark vid Älta IP skulle bordläggas. Älta IF som har 
verksamhet där hade uttryckt sig kritiskt och behöver höras mer innan beslutet tas. Vi i 
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Socialdemokraterna är inte emot en etablering av en skatepark i sig, däremot finns det andra 
lokaliseringar som kan vara mer lämpliga, till exempel Hedvigslund. Vi anser även att ett 
större helhetsgrepp behöver tas kring att utveckla hela Älta IP. "
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan.
" NL saknar en utredning om alternativa platser närmare centrum för dessa aktiviteter då Älta 
IP i första hand verkar behövas för fotboll."
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 37                FRN 2020/32

Medborgarförslag Boulebana och grillplats på Älta IP 
Inkom den 14 februari 2020

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår, i syfte att locka en äldre generation till Älta IP, kommunen att anlägga 
en boulebana med tillhörande grill/picknickplats på Älta IP.

Handlingar i ärendet 
Tjsk medborgarförslag Boulebana och grillplats Älta IP
Medborgarförslag boule Älta publ
 

Yrkanden
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i första hand bordläggning av ärendet för att 
samtal med Älta IF ska kunna genomföras.
Sidney Holm (NL) och Bosse Ståldal (NL), Oliver Rykatkin (M) instämde i 
bordläggningsyrkandet
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i andra hand återremiss.
Bosse Ståldal (NL) instämde i återremissyrkandet.
 
Ella Tegsten och Lennart Hävrén (S) yrkade i tredje hand avslag på förslag till beslut
 
Ella Tegsten yrkade följande
Att ett samlat grepp över idrottsytor utredes i Älta inkluderande effekter av utbyggnaden av 
Älta centrum 
Att lokaliseringen av en skateboard park utredes vid den befintlig skateboardparken i 
Hedvigslund 
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade enhälligt att bordlägga ärendet.
 

Protokollsanteckning
Ella Tegsten och Lennart Hävrén lät anteckna följande för Socialdemokraterna.
"Vi yrkade på att planerna för skatepark vid Älta IP skulle bordläggas. Älta IF som har 
verksamhet där hade uttryckt sig kritiskt och behöver höras mer innan beslutet tas. Vi i 
Socialdemokraterna är inte emot en etablering av en skatepark i sig, däremot finns det andra 
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lokaliseringar som kan vara mer lämpliga, till exempel Hedvigslund. Vi anser även att ett 
större helhetsgrepp behöver tas kring att utveckla hela Älta IP. "
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan.
" NL saknar en utredning om alternativa platser närmare centrum för dessa aktiviteter då Älta 
IP i första hand verkar behövas för fotboll."
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 38                FRN 2020/65

Muntlig information om Covidläget 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen.

Sammanfattning av ärendet 
Utifrån de rekommendationer och uppmaningar som regeringen och Folkhälsomyndigheten 
har fastslagit har Länsstyrelsen och kommunerna i Stockholmsregionen enats om en 
gemensam inriktning för regionen i samråd med Smittskydd Stockholm. Denna inriktning 
uppdateras allt eftersom.
 
Mot bakgrund av det allvarliga smittläget förlängde regeringen uppmaningen till kommuner 
och regioner att hålla viss verksamhet stängd till den 2 maj. Som tidigare är det extra viktigt 
att idrotts-, fritids-, och kulturaktiviteter för barn och unga, såväl utomhus som inomhus, 
fortsätter i så stor utsträckning som möjligt under förutsättning att föreskrifter och allmänna 
råd kan följas.
 
Många verksamheter har nu anpassat sig efter den rådande situationen och hittat fungerande 
lösningar för sina verksamheter. För att följa samtliga rekommendationer och direktiv på 
bästa sätt har enheten en tät dialog med nämndens driftsaktörer och föreningar. Nacka.se hålls 
ständigt uppdaterad om vad som gäller kring kommunens kultur-och fritidsverksamheter.
 
Simhallar är fortsatt stängda för allmänheten, men öppna för skol- och föreningsverksamhet 
som är riktad till barn födda 2002 eller senare. Simskola på nivå 2 och 3 har kommit igång, 
både i förenings- och driftaktörens regi. Tydliga rutiner för att minska trängsel har satts upp 
och instruktioner till alla vårdnadshavare har skickats ut.
 
Fritidsgårdar I början av året blev det klart med upphandlingen av kommunens sju 
fritidsgårdar och den 1 april började de nya avtalen att gälla. Fritidsgårdarna har ställt om och 
flyttat ut så mycket verksamhet som möjligt, men de rådande restriktionerna gör att antalet 
besökare på gårdarna är begränsat.
 
Föreningslivet i kommunen har drabbats i olika utsträckning. Vissa idrotter, exempelvis 
fotboll har kunnat öka antalet aktiviteter, andra idrotter, främst inomhusidrotterna, har 
minskat antalet aktiviteter. Vid hopslagning av de åtta största idrotterna i länet visar statistik 
från RF att Nacka kommuns föreningar inom dessa åtta idrotter totalt sett har ökat antalet 
aktiviteter. RF statistik i länet visar att föreningsverksamhet för personer med 
funktionsnedsättning är de som drabbats mest av pandemin. En ny föreningsenkät från RF 
kommer att gå ut till föreningslivet under våren. De viktiga mötena med RF/Sisu Stockholm, 
specialidrottsförbund och andra kommuner i länet fortsätter. Nu med lite annat fokus – 
uppstart, nystart, kick-off. Vad har vi lärt oss av pandemin? Finns det några positiva effekter 
som vi kan ta med oss framåt?
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Ekonomi Flera beslut har fattats av fritidsnämnden för att kunna anpassa verksamhet efter 
rådande restriktioner samt minska förlusterna för föreningslivet. Förlängda säsonger i 
kommunens anläggningar, framflyttade eller inställda simskoleomgångar, anpassade 
öppettider på anläggningar och fritidsgårdar, inställd åkning för allmänheten i ishallarna, 
slopade avbokningsavgifter för tidsbokning i idrottsanläggningar, utbetalningar av 
inkomstbortfall till driftsaktörer samt utbetalningar av föreningsstöd baserat på 2019 års 
siffror. Samtliga beslut kommer att påverka fritidsnämndens budget. Den 29 april fattar 
riksdagen beslut om regeringens förslag om att skjuta till medel till kommunerna för både 
sommarjobb, sommarskola och sommarlovsaktiviteter. I förslaget ligger att Nacka kan 
rekvirera 1,2 miljoner för att skapa kostnadsfria öppna sommarlovs aktiviteter, vilket enheten 
har för avsikt att göra.

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 39                FRN 2021/57

Politikerinitiativ Uppföljning av frågan om lokalisering av 
idrottsytor inom Nacka kommun. 
Ella Tegsten (S), Lennart Hävrén (S)

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att politikerinitiativet inkommit och lämnar det vidare till Kultur- och 
fritidsenheten för beredning.

Sammanfattning av ärendet 
Det är brist på idrottsytor i Nacka och hittills har nämnden inte tillräcklig insyn i hur det går 
med arbetet om lokalisering och förslag på nytillkommande ytor.  Enligt den senaste 
kapacitetsutredning framröstad av majoriteten med reservation från oppositionen så har 
ansvaret över lokalisering enligt majoriteten delegerats till tjänstemännen. Arbetet med 
lokalisering av idrottsytor bör enligt Socialdemokraterna göras till nämnden inför varje 
sammanträde.
 
Yrkar att en uppdatering inför varje sammanträde i Fritidsnämnden görs om arbetet med 
lokalisering av idrottsytor
 
Yrkar att, avseende lokalisering av idrottsytor, Fritidsnämnden uppdateras och att, när frågan 
är aktuell, beredning och förslag till ev. beslut sker vid varje sammanträde.

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ lokalisering av idrottsytor
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade att politikerinitiativet inkommit och lämnar det vidare till Kultur- 
och fritidsenheten för beredning.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 40

Övriga frågor - Information om Padelanläggningar

Beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Susanne Broman-Kjulsten informerade fritidsnämnden.
Efterfrågan på ytor för padel är mycket stor i Nacka och kommunen har därför tyvärr inte 
möjlighet att leta efter mark att erbjuda. Om man som privatperson däremot själv hittar mark 
som är lämplig för ändamålet kan man kontakta kommunen, Enheten för strategisk 
stadsutveckling,  och vi kan därefter diskutera frågan. Allmän platsmark, arrenderas inte ut för 
enskilt ändamål
Olika förfrågningar på platser i Centrala Nacka ingår alla i en omfattande stadsomvandling 
där flera nya kvarter, förskolor och tunnelbanor kommer att byggas inom de kommande åren. 
I dagsläget planeras inte för någon permanent padelanläggning i detta område.

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ lokalisering av idrottsytor

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad

29 (33)



21 april 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 41

Övrig fråga - Fotbollsplan på tomten för gamla 
Porsmosseverket
Bosse Ståldal (NL)

Ärendet
Bosse Ståldal önskar skriftliga underlag för varför den planerade planen på gamla 
Porsmossverkets tomt inte går att anlägga?
 
Svar
Att anlägga fotbollsplan på Porsmossen är ett av flera alternativ som vi arbetar med och 
utreder för att tillskapa ytterligare kapacitet för fotbollen i Nacka. Det finns en del fördyrande 
omständigheter kopplat till Porsmossen, bl a flytt av en avloppsledning och att området i 
nuläget används som upplag för snö och som upplag för förvaring av schaktmassor från 
bygget av Nya Gatan nedanför stadshuset. Att finna annan plats för upplag för 
schaktmassorna leder till fördyrade kostnader för kommunen. Kostnader för alternativ 
placering för schaktmassorna beräknas uppgå till ca 5-7 miljoner kronor. Därutöver är 
det svårt att hitta alternativa platser för snöupplag. Flytt av avloppstunnel har en beräknad 
merkostnad på 5 miljoner kronor.
 
Andra områden som utreds vidare är Källtorp och Ramsmora, där vi planerar för totalt fyra 
11-spelarplanet med omklädningsrum som gör anläggningarna ändamålsenliga för 
föreningarna.
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 42                FRN 2021/30

Politikerinitiativ om utredning av fotbollsplaner 
Inkom den 21 januari 2021 av Bo Ståldal, (NL)

Beslut 
Fritidsnämnden noterar redovisningen och förklarar politikerinitiativet färdigbehandlat.

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden noterar politikerinitiativ kring behov att utredning av olika bollspelarplaner. 
Bland förslagen finns planer som sedan tidigare är under utredning. Andra förslag ligger i 
områden där det finns pågående arbete med detaljplaner och stadsutvecklingsprojekt. Även 
nya förslag på ytor för utveckling av bollspelarplaner presenteras. Inom ramen för arbetet med 
en reviderad kapacitetsrapport 2021 kommer alla förslag i politikerinitiativet att beaktas. I 
detta arbete ingår även att göra bedömningar av behovet av bollspelarplanen parallellt med 
bedömningar av behov av olika idrottsanläggningar. Allt för att tillgodose kommunens 
ambition att ge störst nytta för alla och att ha bästa utväxling av skattemedel i fokus. Under 
2021 kommer en 7-spelarplan och två 5-spelarplaner med nytt konstgräs och belysning 
adderas med bokningsbara tider för föreningslivet.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Politikerinitiativ om utredning av fotbollsplaner
Politikerinitiativ fotbollsplaner (NL)
 

Yrkanden
Lennart Hävrén (S) yrkade bordläggning med instämmande av Bosse Ståldal (NL).
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till förslag till beslut. Oliver Rykatkin (M), Therese 
Nymoen (KD) samt Ylva Hedman (C) instämde i bifallsyrkandet.

Beslutsgång
Ordförande ställde sitt bifallsyrkande mot Lennart Hävréns bordläggningsyrkande.
Med avslag på Lennart Hävréns yrkande beslutade nämnden att bifalla sitt bifallsyrkande.
 
Fritidsnämnden beslutade således i enlighet med förslag till beslut.

Reservation
Ella Tegsten (S) reserverade sig mot beslutet.
" Vi yrkade för att ärendet skulle bordläggas. Vi reserverade oss eftersom handlingen och 
tjänsteskrivelsen innan varit tillgängligt inför sammanträdet.  
 Nämnden har likt alla andra nämnder i Nacka en arbetsordning där ärenden med tillhörande 
handlingar skickas ut fredagen innan sammanträdet. Om detta inte sker skickas vanligen en 
korrigering ut. Under en tid har det varit återkommande att ärenden inkommer sent, förändras 
eller inte meddelas alls till nämndens sammanträden. Orsakerna varierar men kan oftast 
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kopplas till mänsklig faktor. Detta tror inte vi har skett med flit av majoriteten utan kopplar 
detta till mänsklig faktor eller tekniska problem med den nya plattformen för ärenden, 
meetings. Specifikt nämns problem för tjänstemännen att kryssa i att ärenden inte är under 
sekretess utan ska ingå under medborgarvy. Handlingarna har därmed inte varit tillgängliga 
för medborgare heller. Det är inte ovanligt med ”barnsjukdomar” med nya plattformar men vi 
vill uppmärksamma att detta är ett problem inför framtiden då det kan beröra tyngre ärenden.  
I detta fall laddades därför ärende 17 inte upp för nämndens ledamöter förens på måndagen 
innan sammanträdet. Ingen korrigering skickades heller ut. Det var därmed okänt för oss att 
ytterligare ett ärende hade tillkommit inför kvällens sammanträde.  IT-support kunde i 
efterhand bekräfta detta.  
Ärende 5 Ramsmora föll även ur inför sammanträdet. Detta till följd av en missuppfattning 
men lades tillbaka och kunde korrigeras i efterhand. 
Men det är omöjligt för oss att förbereda oss med att läsa in på handlingar när de saknas och 
vi inte får veta att de har saknats när handlingarna skickas ut under fredagen innan 
sammanträdet. När vi inte har kunnat läsa oss in på ett ärende är det omöjligt för att oss att ta 
ett beslut oavsett ärende.  
Att ärenden tillkommer eller förändras efter utsatt deadline för utskick är förståeligt men 
informationen bör fortfarande alltid framgå till nämndens ledamöter. Eftersom detta är ett 
återkommande fenomen så behöver vi markera att detta inte längre är en fungerande 
arbetsordning. Majoriteten har nu lovat att korrigering alltid ska skickas ut innan 
sammanträdet vilket vi tycker är bra. "

Protokollsanteckning
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan. 
" NL anser att behandlingen av vårt politikerinitiativ om fotbollsplaner behöver komma upp 
till diskussion på nästa nämndmöte eftersom alla inte hade tagit del av svaret på initiativet. 
Det gäller särskilt planer på marken där Porsmosseverket låg."
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 43                FRN 2021/58

Redovisning delegationsbeslut och inkomna handlingar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
FRN 2021/47 Delegationsbeslut Förlängt öppethållande Saltsjöbadens ishall

FRN 2021/44 Öppet brev – Nu skriker vi (Basketbollförbundet, Svenska 
Gymnastikföreningen, Svenska Handbollsförbundet, Svenska Innebandyförbundet samt 
Svenska Volleybollförbundet) 20210316

FRN 2021/44 Brevsvar till förbundet 20210323

Handlingar i ärendet 
Tjsk Redovisning delegationsbeslut och inkomna handlingar
Förlängt öppethållande Saltsjöbadens ishall
Tj.sk. Förlängt öppethållande Saltsjöbadens ishall(339028)
Öppet brev - nu skriker vi
Svar på Öppet brev - nu skriker vi
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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